
Nu vrem gunoi
miercuri, 25 august 2010


{xtypo_quote}Este a treia oar� când s-a încercat f�r� succes dezbaterea public� privind proiectul "Sistem Integrat de
Management al De_eurilor în Cara_ - Severin"{/xtypo_quote}   



         Având în vedere desf�_urarea evenimentelor anterioare, se putea cu u_urinc� anticipa cum va decurge pe 5 august întâlnirea
dintre responsabilii de proiect _i locuitorii din Lupac. De aceast� dat�, prezentarea urma s� se fac� într-una din s�lile de clas�
ale ^colii Generale Lupac, unde, datorit� spaciului restrâns, puteau înc�pea maxim dou�zeci de persoane. În faca _colii,
lup�cenii s-au adunat în num�r mare, îns� nu pentru vizionarea pro-iectului, ci pentru ai fluiera _i huidui din nou pe
organizatori. V�zând c� nimeni nu se îmbulzea s� intre în sala de clas�, Ionesie Ghiorghioni a ie_it s�-_i încerce norocul _i s�
conving� mulcimea s� ia parte la dezbatere. V�dit mai relaxat _i mai pucin speriat de protestatari decât la întrunirea trecut�,
vicepre_edintele Consiliului Judecean a cinut piept mai bine de o or� mulcimii,  avându-l al�turi _i pe Victor Naidan,
directorul executiv al aceleia_i institucii. Discuciile cu protestatarii, purtate la intrarea în incinta _colii, au fost din nou
acelea_i: membrii delegaciei suscineau importanca proiectului adoptat în unanimitate de consilierii locali Lupac, iar
oamenii nu voiau nici s� vad� _i nici s� aud� ceva despre acel proiect. Singurul lucru care îi interesa era ca delegacia s� plece
cât mai repede din Lupac.
La începutul lunii iulie 2010, Mihai Step�nescu, primarul Re_icei, cunoscând starea evenimentelor din Lupac, trimite o
solicitare Prim�riei Lupac prin care î_i exprim� clar intencia de a sprijini &bdquo;Asociacia de Dezvoltare Intercomunitar�
Cara_-Severin&rdquo; &ndash; ADI &ndash; prin punerea la dispozicie a terenului necesar la Km. 7 pe DN58. Întrebat
de ce nu se implementeaz� acest proiect la Re_ica, domnul Ghiorghioni ne-a r�spuns: &bdquo;Este tardiv� aceast�
propunere a primarului. De ce nu a spus de la început? Atunci ar fi fost foarte oportun� propunerea dânsului, mai ales dup�
ce am constatat c� la Brebu nu se mai poate face groapa. Eu am înceles c� la Km. 7 s-ar vrea s� se fac� ceva cu sprijin
privat, f�r� leg�tur� cu acest proiect.&rdquo; 



      Un moment interesant a fost marcat de aparicia deputatului Uniunii 
Croacilor, Mihai Radan. &bdquo;Eu v� reprezint fiindc� consider c� aveci 
dreptate. Nimeni n-are dreptul s� impun� cu forca ceva unei mulcimi 
hot�râte&rdquo; &ndash; s-a adresat deputatul lup�cenilor, stârnind ropote de 
aplauze _i urale, dar _i dezaprobul fostului s�u coleg din Camera 
Deputacilor, Ionesie Ghiorghioni: &bdquo;Sunt nepl�cut surprins c� la nivelul 
unui parlamentar român, o problem� atât de mare de absorbcie de fonduri 
europene, este adus� la micimea problemelor politice locale&rdquo;. Aceast� 
declaracie exprim�, de fapt, convingerea responsabililor de proiect c� 
manifest�rile de protest nu sunt altceva decât rodul divergencelor 
dintre deputat _i primarul Lupacului. &bdquo;Cei care sunt responsabili pentru
producerea evenimentelor de la Lupac, normal c� acum caut� un cap 
isp�_itor. Oamenii au venit la mine cu un tabel cu trei sute de 
semn�turi în care î_i exprim� dezacordul fac� de hot�rârea Consiliului 
Local Lupac prin care se atribuie un teren comunal pentru groapa de 
gunoi. Consiliul Judecean nu se face vinovat în acest caz, fiindc� el 
accioneaz� în baza acelei hot�râri. Singurii vinovaci sunt ale_ii 
locali, în frunte cu primarul. El este capul acestor locuri _i el 
r�spunde despre tot ce se întâmpl� oamenilor, _i tot el trebuia s� 
informeze oamenii despre aceste lucruri&rdquo; &ndash; ne-a declarat domnul deputat 
Mihai Radan. 



     Pe data de 4 august 2010, la Tribunalul Cara_-Severin a fost 
înregistrat� o cerere de chemare în judecat� în care subsemnacii 
Chindri_ Grigore, Vlasici Mihai-Matei _i ^era Petru cer anularea 
hot�rârii Consiliului Local Lupac nr. 7 din 13 martie 2009 privind 
atribuirea c�tre ADI Intercom De_euri Cara_-Severin a terenului aferent 
unei stacii de stocare temporar� a de_eurilor la nivelul judecului 
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Cara_-Severin, deoarece acesta este în total� contradiccie cu voinca 
locuitorilor _i astfel încalc� drepturile cet�cene_ti consfincite prin 
Constitucia României _i Tratatele Internacionale aprobate _i ratificate 
de România.



     Tensiunea înc� domin� în rândul locuitorilor din Lupac _i lucrurile 
sunt departe de a se fi lini_tit. R�mâne de v�zut care dintre tabere va 
avea mai mult� dreptate _i, în final, cui se va da câ_tig de cauz� în 
aceast� confruntare.  Daniel Lucacela
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